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1. Allmän kompetens, engagemang för EU och personlig oavhängighet 

Vilka av dina personliga kvalifikationer och erfarenheter är särskilt viktiga för uppdraget som 

kommissionsledamot och främjandet av det europeiska allmänintresset, särskilt inom det område som du skulle 

ansvara för? Hur kommer du att bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer? Hur kommer du 

att genomföra jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv i alla politikområden inom ditt 

ansvarsområde? Hur kommer du att genomföra integreringen av ett ungdomsperspektiv? 

På vilket sätt kan du inför parlamentet garantera din personliga oavhängighet, och hur kan du garantera att din 

tidigare, nuvarande eller framtida verksamhet inte på något sätt skulle kunna innebära att fullgörandet av dina 

skyldigheter inom kommissionen ifrågasätts? 

Europeiska unionen har varit en central del av hela mitt yrkesliv. Vid 29 års ålder blev jag invald i 

Europaparlamentet och hade privilegiet att verka där i nästan tio år. 

Som ledamot fick jag djup respekt för Europaparlamentet och dess avgörande roll för att utforma Europas framtid 

och samtidigt ge dess invånare konkreta fördelar. Jag fick en inblick i EU:s komplexa beslutsfattande, och det 

stärkte min övertygelse om vikten av att samarbeta för att få meningsfulla resultat.  

År 2013 återvände jag till Danmark och verkade där som minister för livsmedel, jordbruk och fiske fram till 2015, 

när jag blev invald i folketinget. Med början 2019 och fram till helt nyligen var jag först klimat-, energi- och 

försörjningsminister, och sedan minister för utvecklingssamarbete och global klimatpolitik med ansvar för att både 

företräda Danmark i olika rådskonstellationer i ministerrådet och för att genomföra EU:s lagstiftning. Dessa 

uppgifter fördjupade min kunskap om hur beslut på EU-nivå påverkar medlemsstaterna när de genomförs. Min tid 

som energiminister under den energikris som uppstod på grund av Rysslands invasion av Ukraina var dessutom 

en utmanande tid då samarbetet för energitrygghet sattes på prov, både på nationell nivå och på EU-nivå, och då 

det blev tydligt hur viktig energiomställningen är för EU:s energisystems resiliens. 

Om jag godkänns som kommissionsledamot anser jag att min kännedom om både Europaparlamentet och rådet 

kan vara till fördel i denna roll. Samtidigt är jag också fullt medveten om hur mycket som återstår för mig att lära. 

På senare år har jag också aktivt deltagit i internationella förhandlingar inom ramen för FN:s ramkonvention om 

klimatförändringar (UNFCCC) och organisationer som Internationella energiorganet (IEA), Världsbanken och 

Afrikanska utvecklingsbanken. På detta sätt har jag fått bred erfarenhet av internationell diplomati och 

internationella förhandlingar, vilket jag hoppas kommer att bidra till kommissionens arbete med att företräda EU 

på det globala planet. 

Energi, klimat- och miljöfrågor är centrala drivkrafter för mig. Den gröna omställningen är inte bara en 

miljömässig nödvändighet utan även en social och ekonomisk möjlighet. Den kan stärka vår konkurrenskraft, 

skapa jobb och ge fler européer tillgång till ren energi och hållbara bostäder till skälig kostnad, samtidigt som vi 

ser till att ingen lämnas utanför. Jag har strävat mot detta mål i Danmark, i synnerhet genom den danska 

klimatlagen och i förhandlingarna om flera energipolitiska överenskommelser. Både energi- och bostadspolitiken 

är komplexa och mångfacetterade politikområden som kräver en djupgående teknisk och politisk förståelse. Jag 

har definitivt mycket kvar att lära. Jag är dock övertygad om att min erfarenhet bör göra det möjligt för mig att 
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bidra på ett ändamålsenligt sätt, samtidigt som jag förblir öppen och mottaglig för kunskaper och vägledning från 

mina kollegor, och för den delen också från ledamöterna av Europaparlamentet.  

Såsom framhålls i kommissionens politiska riktlinjer spelar energi en central roll i hanteringen av EU:s största 

utmaningar: levnadsomkostnader och energifattigdom, konkurrensförmågan hos EU:s företag och gröna jobb för 

EU:s arbetstagare, minskade utsläpp av växthusgaser och utfasning av fossila bränslen från vår ekonomi, behovet 

av att trygga tillgången till ren energi till skäligt pris och samtidigt säkerställa teknikneutralitet, samt 

förstärkningen av EU:s geopolitiska roll i energidiplomatin, till en början i förhållande till Ukraina och EU:s 

grannskap.  

 

Om jag godkänns som kommissionsledamot ser jag det som min skyldighet att hantera dessa utmaningar i nära 

samarbete med övriga kommissionsledamöter för att bidra till uppbyggnaden av ett hållbarare Europa med ökat 

välstånd och ökad konkurrenskraft, detta för att stärka vår suveränitet och vårt samhälle och samtidigt värna och 

befästa vår samhällsmodell.  

 

Alla dessa utmaningar hänger ihop med varandra och det måste även de politiska åtgärder som vi vidtar för att 

hantera dem göra. Exempelvis bör vi 

• främja investeringar i ren energi, till att börja med genom att genomföra den rättsliga ramen för 2030, 

stärka industrins konkurrenskraft och minska levnadsomkostnaderna för EU:s hushåll och 

produktionskostnaderna för EU:s industrier, bland annat genom den rena industriella given, 

handlingsplanen för överkomliga energipriser, strategin för rena investeringar och arbetet med att 

tillsammans med EU:s medlemsstater förstärka energiunionen genom hållbara styrelseformer, 

• säkerställa att energiomställningen sker med hänsyn till sociala frågor, rättvisa och konkurrenskraft 

genom att i samverkan med EU:s energiindustri och fackföreningar göra omställningen socialt 

inkluderande och ekonomiskt genomförbar,  

• minska utsläppen av växthusgaser och ytterligare fasa ut fossila bränslen ur vårt energisystem, förverkliga 

den europeiska gröna given och uppnå klimatneutralitet senast 2050,  

• bidra till sänkta priser genom att uppgradera vår elnätsinfrastruktur och bygga ett säkert, resilient och 

sammanlänkat energisystem; detta kommer att understödjas av en handlingsplan för elektrifiering och en 

färdplan för att få ett slut på importen av rysk energi, 

• stärka EU:s energidiplomati både i vårt grannskap (genom samarbete med Ukraina och hantering av 

utvidgningens energiaspekter) och på det globala planet. 

 

För att ta vara på synergieffekterna inom mitt ansvarsområde – mellan ”energi” och ”bostäder” – kommer vi att 

lägga fram en EU-plan för bostäder till skälig kostnad som kommer att hjälpa de miljontals familjer och ungdomar 

som har svårt att hitta en bostad till skälig kostnad; här räknar jag med stöd från Europaparlamentet och alla 

relevanta berörda parter. Jag kommer att lägga stor vikt vid byggnaders energieffektivitet och bidra till den första 

EU-strategin för fattigdomsbekämpning med konkreta åtgärder avsedda att ge påtagliga resultat, som sänkta 

energikostnader och minskad energifattigdom i hela EU Detta kommer inte bara att stärka vår sociala 

sammanhållning utan också bidra till vår ekonomiska tillväxt och konkurrenskraft på vägen mot ett mer hållbart 

och välmående Europa. 

För att EU:s politik verkligen ska gynna unionens invånare måste den återspegla mångfalden i vår världsdel och 

genomföras på ett inkluderande sätt. Här är jämställdhet en viktig fråga, liksom frågor som rör etnicitet, sexuell 

läggning, socio-ekonomisk bakgrund, funktionsnedsättningar, ålder och övertygelser. Jag kommer att stödja 

genomförandet av jämställdhetsstrategin för 2020–2025 inom alla delar av mitt ansvarsområde och ta vederbörlig 

hänsyn till relevanta resolutioner från Europaparlamentet. Inom mitt ansvarsområde kommer jag att sträva efter 

att till fullo ta hänsyn till jämställdhetsfrågor i utformningen av alla initiativ. Dessutom ska jag säkerställa en jämn 

könsfördelning i mitt eget arbetslag.  

Den politik vi bedriver idag, särskilt i fråga om bostäder och byggnader, men även i fråga om förnybar energi, 

koldioxidsnål teknik och mycket annat, kommer att påverka livet för dagens ungdomar och för framtida 

generationer. Som före detta ung ledamot av Europaparlamentet kommer jag att se till att ungas deltagande står i 

centrum för mitt arbete. Jag kommer att bjuda in till årliga ungdomsdialoger, med början redan under de första 

100 dagarna av min mandatperiod, för att ge unga människor en återkommande möjlighet att diskutera viktiga 

frågor och initiativ inom mitt ansvarsområde med mig. Jag kommer även att stödja programmet unga 

energiambassadörer för att skapa en gemenskap av unga människor som driver på omställningen till ren energi. 

Som kommissionsledamot kommer jag att agera helt i linje med andan och ordalydelsen i fördragen och 

uppförandekoden för kommissionsledamöter. Jag kommer inte att ta emot instruktioner från någon regering eller 

https://sustainable-energy-week.ec.europa.eu/youth-engagement/young-energy-ambassadors-guidelines_sv
https://sustainable-energy-week.ec.europa.eu/youth-engagement/young-energy-ambassadors-guidelines_sv
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annan enhet och kommer alltid att agera i EU:s intresse. Jag kommer att föra dialog med allmänheten och relevanta 

berörda parter. Och jag kommer alltid att sträva efter att arbeta med ledning av vetenskap och fakta. Jag åtar mig 

att efterleva de högsta etiska normerna och till fullo respektera andan och ordalydelsen i EU:s fördrag och 

skyldigheten att agera i EU:s intressen. Om det uppstår en situation som kan leda till en intressekonflikt, eller om 

min opartiskhet kan ifrågasättas, kommer jag omedelbart att informera kommissionens ordförande. Min 

intresseförklaring är offentlig och fullständig, och jag åtar mig att se till att den uppdateras om mina personliga 

förhållanden förändras. 

2. Förvaltning av ansvarsområdet och samarbete med Europaparlamentet  

Kan du åta dig att vederbörligen informera parlamentet om ditt och dina avdelningars handlande? I vilket 

avseende anser du att du är redovisningsskyldig inför parlamentet? 

Vilka specifika åtaganden är du beredd att göra när det gäller dina kontakter med och din närvaro i parlamentet, 

både i utskotten och i kammaren, samt när det gäller transparens, samarbete och effektiv uppföljning av 

parlamentets ståndpunkter och begäranden om lagstiftningsinitiativ? Är du beredd att i god tid förse parlamentet 

med uppgifter och handlingar på samma villkor som rådet när det gäller planerade initiativ och pågående 

förfaranden? 

I ljuset av mina erfarenheter som ledamot av Europaparlamentet och minister i en medlemsstat är jag helt och 

hållet medveten om parlamentets avgörande roll som medlagstiftare, även inom energi- och bostadspolitiken. Om 

jag blir godkänd av Europaparlamentet åtar jag mig helt och fullt att arbeta nära er institution i alla frågor inom 

mitt ansvarsområde.  

Rent konkret kommer jag att säkerställa största möjliga samverkan med Europaparlamentet på ett öppet och 

transparent sätt, präglad av ömsesidigt förtroende och med full respekt för det interinstitutionella avtalet om bättre 

lagstiftning och ramavtalet mellan Europaparlamentet och kommissionen. Återigen stöder mina erfarenheter som 

ledamot av Europaparlamentet min övertygelse om att detta nära samarbete är avgörande för att bygga upp en 

samsyn om framtida initiativ och för att arbetet ska bli effektivt och bedrivas tillsammans med och till nytta för 

våra europeiska medborgare.  

Europaparlamentet är den enda institutionen på EU-nivå som består av direktvalda företrädare för de EU-invånare 

jag vill tjäna. Det är därför helt naturligt att jag vill och kommer att stå till svars inför er.  

Jag kommer regelbundet att närvara både i plenarförsamlingen och i relevanta utskott och ni kan räkna med att 

kunna hålla en saklig och konstruktiv dialog med mig. I fråga om energipolitik kommer ITRE-utskottet att vara en 

viktig samarbetspart, och jag kommer också att ha ett nära samarbete med Europaparlamentets ledamöter i andra 

utskott. I arbetet med att få till stånd en verklig europeisk bostadspolitik kommer EMPL-utskottet, som redan har 

tagit upp denna viktiga fråga, att vara en viktig samarbetspart, samt i synnerhet IMCO- och REGI-utskotten. Det 

finns även andra utskott som kan och kommer att vara relevanta att samarbeta med i olika frågor.  

Jag kommer att bära det politiska ansvaret för åtgärderna inom mitt ansvarsområde och regelbundet informera 

parlamentet om kommande åtgärder för att förstärka det ömsesidiga förtroendet, öppenheten och utbytet av 

information. Ni kan räkna med att jag i unionens och dess medborgares intresse ska lyssna noggrant på era 

synpunkter och tjäna som en opartisk medlare, bygga broar och finna balanserade kompromisslösningar i varje led 

av lagstiftningsförfarandena. 

I enlighet med ramavtalet åtar jag mig också att göra mitt yttersta för att se till att kommissionen svarar på 

Europaparlamentets resolutioner inom tre månader. Jag är redo att bidra till uppföljningen av parlamentets initiativ 

enligt artikel 225 i EUF-fördraget. Jag kommer att göra mitt yttersta för att tacka ja till inbjudningar till möten och 

besvara brev och frågor från parlamentsledamöterna så fort som möjligt. Jag åtar mig också att bidra till den 

fleråriga programplaneringen i början av denna nya mandatperiod och till den gemensamma förklaringen om EU:s 

prioriteringar. Jag är också fast besluten att utbyta information och synpunkter om kommissionens arbetsprogram 

på det sätt som överenskommits i ramavtalet.  

Ovanstående gäller den institutionella ramen för samarbetet med parlamentet. Men jag försäkrar att om detta 

parlament skulle godkänna mig som kommissionsledamot skulle min personliga och hängivna samarbetsvilja spela 

lika stor – eller kanske ännu större – roll för våra kontakter som innehållet i det formella avtalet. 

Frågor från utskottet för sysselsättning och sociala frågor 
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3. Många människor saknar tillgång till bostäder till skälig kostnad. Hur ska du säkerställa att den första EU-

planen någonsin för bostäder till skälig kostnad, som tillkännagivits av kommissionens tillträdande ordförande 

Ursula von der Leyen, tillhandahåller tillräckligt många bostäder till skälig kostnad för att tillgodose 

bostadsbehoven hos låg- och medelinkomsttagare? Vilka konkreta åtgärder tänker du vidta, i synnerhet för att 

säkerställa att planen möjliggör nödvändiga offentliga och privata investeringar för att tillhandahålla tillgängliga 

bostäder till skälig kostnad och möjligheter för alla? Hur ska du garantera bostad först-principen som har visat 

sig vara effektiv, ur både ekonomisk och social synvinkel, för att få bort hemlösheten? Hur ser du på frågan om 

privat egendom i samband med möjliga insatser på bostadsområdet från unionens sida? Hur ska du säkerställa 

ett nära samarbete med den nominerade verkställande vice ordföranden Mînzatu i detta sammanhang? 

För att hantera bostadskrisen behöver vi hitta lösningar på lokal nivå, nationell nivå och EU-nivå. ”Bostäder” blir 

nu för första gången ett särskilt ansvarsområde för en kommissionsledamot. Om jag godkänns som 

kommissionsledamot med ansvar för detta kommer jag att arbeta tillsammans med Europaparlamentet, 

medlemsstaterna, lokala myndigheter och relevanta berörda parter för att förbättra läget för invånarna, särskilt för 

ungdomar och familjer i hela EU som kämpar för att hitta en bostad till skälig kostnad.  

Som anges i min uppdragsbeskrivning kommer kommissionen att lägga fram den första EU-planen någonsin för 

bostäder till skälig kostnad, med åtgärder för att erbjuda städer och medlemsstater tekniskt bistånd, främja 

investeringar och rikta uppmärksamhet mot den kompetens som behövs inom bostadssektorn. Planen ska också 

omfatta en strategi för bostadsbyggande för att i synnerhet öka utbudet av bostäder (se även svaret på fråga 11). 

Arbetet med att utarbeta planen kommer att bygga på befintliga erfarenheter som det europeiska initiativet för 

bostäder till överkomliga priser, vilket bland annat stöder pilotprojekt för inkluderande renovering av 100 områden 

– som i initiativet kallas lighthouse districts (fyrtornsområden) – i hela Europa. En av de viktigaste slutsatser som 

jag har dragit från detta initiativ är vikten av en inkluderande strategi som involverar Europaparlamentet och alla 

andra berörda parter – den offentliga och privata sektorn på både utbuds- och efterfrågesidan. Jag kommer därför 

att utforma planen i nära samråd med alla relevanta berörda parter inom bostadssektorn.  

Jag kommer att lägga stor vikt vid att förbättra samarbetet med berörda parter i bostadsekosystemet. Arbetet 

kommer att stödjas av en särskild arbetsgrupp bestående av relevanta avdelningar inom kommissionen. På så sätt 

kan vi säkra ett enhetligt tillvägagångssätt mellan olika politikområden och finansieringskällor till stöd för planen, 

och kan bygga vidare på det arbete och de analyser som hittills har gjorts. Vi måste också se till att de nya verktyg 

som infördes i den senaste lagstiftningen om byggnader används fullt ut. I detta avseende blir det avgörande att ha 

tät kontakt med de nationella myndigheterna. Vi kommer att stödja det arbete som utförs av 

kommissionsledamoten med ansvar för startupföretag, forskning och innovation genom att utöka gemenskapen 

omkring initiativet det nya europeiska Bauhaus. 

För att sänka bostadskostnaderna är det mycket viktigt att mobilisera ytterligare offentliga och privata medel. Det 

finns redan instrument på EU-nivå, bl.a. InvestEU-programmet, som syftar till att främja investeringar i 

subventionerat boende och bostäder till skälig kostnad. Vi kommer att dra nytta av dessa erfarenheter för att inrätta 

en europeisk plattform för investeringar i hållbara bostäder till skälig kostnad, i samarbete med Europeiska 

investeringsbanken, internationella finansieringsinstitutioner, nationella utvecklingsbanker och andra relevanta 

berörda parter. I linje med uppdragsbeskrivningen kommer jag dessutom att stödja den verkställande vice 

ordföranden med ansvar för sammanhållning och reformer i utarbetningen av ett förslag som syftar till att göra det 

möjligt för medlemsstaterna att tillföra likviditet på bostadsmarknaden och fördubbla de planerade 

sammanhållningspolitiska investeringarna i bostäder till skälig kostnad (se även svaret på fråga 12). Jag kommer 

också att hjälpa verkställande vice ordföranden med ansvar för ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning att 

se över reglerna för statligt stöd för att möjliggöra stödåtgärder för bostäder, särskilt för energieffektivitet och 

subventionerade bostäder (se även svaren på frågorna 5 och 9). Här är det viktigt att den sociala klimatfonden tas 

i bruk snabbt och ändamålsenligt. 

Antalet hemlösa har ökat i många medlemsstater under de senaste åren, och i hela EU saknar omkring 1 miljon 

människor fast bostad. Kommissionen stöder redan alla berörda parter inom ramen för den europeiska plattformen 

för åtgärder mot hemlöshet. Strategier som bygger på principen om ”bostad först”, dvs. som prioriterar att ge 

hemlösa tillgång till permanenta bostäder, vilket åtföljs av socialt stöd, har visat sig mycket ändamålsenliga och 

kostnadseffektiva i arbetet med att åtgärda utestängning från bostadsmarknaden. Detta tillvägagångssätt håller 

gradvis på att införlivas i de nationella strategierna för att bekämpa hemlöshet. Sådana ”bostad först”-strategier 

stöds även genom EU-medel, t.ex. genom Europeiska socialfonden+. Vi kommer att använda dessa erfarenheter 

för att bygga upp den första EU-planen för bostäder till skälig kostnad för att bidra till att tillgodose alla invånares 

behov, även de mest utsatta.  
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Ansvaret för att skydda privat egendom och motverka olaglig husockupation ligger i första hand på nationell nivå. 

Här är det därför medlemsstaternas (däribland de nationella domstolarnas) ansvar att säkerställa att de 

grundläggande rättigheterna respekteras och skyddas i praktiken. Mer allmänt kommer EU-planen för bostäder till 

skälig kostnad att syfta till att främja privata investeringar för att öka utbudet av sådana bostäder, med beaktande 

av den privata äganderätten. 

Under ledning av verkställande vice ordföranden med ansvar för människor, kompetens och beredskap kommer 

kommissionen att lägga fram EU:s första strategi för fattigdomsbekämpning för att hjälpa människor att få tillgång 

till de viktiga tjänster och det skydd de behöver, samt att ta itu med fattigdomens bakomliggande orsaker. Jag 

kommer att ha ett mycket nära samarbete med verkställande vice ordföranden för att skapa så stora synergieffekter 

mellan EU-planen för bostäder till skälig kostnad och EU-strategin för fattigdomsbekämpning som möjligt. 

Detsamma gäller kompetensunionen, inbegripet den nya europeiska strategin för yrkesutbildning, som kan vara 

särskilt relevant för att stärka kompetensen inom byggsektorn. 

4. I din uppdragsbeskrivning nämns det att ditt arbete ska bidra till att ta itu med energifattigdom och till att 

säkerställa en social, rättvis och konkurrenskraftig omställning. Vilken politik avser du att genomföra för att 

skydda dem som påverkas mest av energifattigdom, säkerställa att renoveringar till skälig kostnad är möjliga och 

att det finns tillgång till miljövänliga bostäder? På vilket sätt tar handlingsplanen för överkomliga energipriser 

itu med energifattigdomen? Vilka särskilda incitament har du i åtanke för att främja en långsiktig utveckling av 

miljövänliga subventionerade och allmännyttiga bostäder, miljövänliga byggnader och minskade energikostnader 

för både ägare och hyresgäster?  

Ingen ska lämnas utanför. Detta är huvudprincipen för en social och rättvis energiomställning som stärker vår 

konkurrenskraft. Sedan energikrisens början har energifattigdomen ökat. Under 2023 kunde 47 miljoner EU-

invånare (10,6 % av EU:s befolkning) inte hålla sina hem tillräckligt varma. Kampen mot energifattigdomen är 

central såväl för en rättvis omställning som för vår framtida bostadspolitik. Det är avgörande att skydda 

energifattiga, utsatta grupper och regioner, särskilt kolregioner i omställning, för att säkerställa att omställningen 

till ren energi blir till gagn för hela befolkningen. 

Energieffektivitet och energieffektiva apparater kan ha stor betydelse för att minska energifattigdomen, då de 

minskar efterfrågan på energi, sänker konsumenternas energikostnader och därmed gör energipriserna mer 

överkomliga för hushåll och företag. Tidigare i år lämnade den europeiska medborgarpanelen om energieffektivitet 

användbara rekommendationer, t.ex. om att stärka konsumenternas förmåga att använda energi effektivt, särskilt 

genom energimärkning av produkter och stöd till energirenovering av bostadshus. Jag kommer att undersöka hur 

dessa rekommendationer bäst kan genomföras under denna mandatperiod.  

Det faktum att vi akut måste åtgärda energifattigdomen och skydda dem som påverkas mest av den är något som 

tas upp i den befintliga EU-lagstiftningen, i kommissionens rekommendation om energifattigdom från 2023 och i 

samband med den sociala klimatfonden. I det omarbetade energieffektivitetsdirektivet betonas att medlemsstaterna 

i sina åtgärder och investeringar för energieffektivitet måste prioritera kampen mot energifattigdom. I reformen av 

elmarknadens utformning, vilken trädde i kraft i juli, fastställs dessutom en skyldighet att skydda energifattiga 

konsumenter från frånkoppling av el. Genom initiativet för kolregioner i omställning och Fonden för en rättvis 

omställning ges redan stöd till kol- och koldioxidintensiva samhällen och regioner, särskilt i syfte att skapa 

arbetstillfällen i regioner där andra arbetstillfällen kan försvinna. 

Citizens Energy Package (ett paket för alla invånares tillgång till energi) kommer att inriktas på energifattigdom 

och bidra till att säkerställa allas tillgång till energi. En central del av detta paket är ett utökat partnerskap med 

medlemsstaterna för att underlätta tillgången till energieffektivitetsinvesteringar i byggnader, mikroföretag och 

små och medelstora företag, samt för förnybar energi. Paketet för alla invånares tillgång till energi kommer också 

att stödja EU-strategin för fattigdomsbekämpning och bidra till EU-planen för bostäder till skälig kostnad. Förutom 

att utsatta hushåll har svårt att betala höga energipriser har de ofta för lite information om 

energieffektivitetsförbättringar och har svårt att finansiera dem. Genom rådgivningscentrumet för energifattigdom 

– som Europaparlamentet har föreslagit och anslagit medel till – kommer vi att fortsätta att se till att lokala 

myndigheter och samhällen får tekniskt stöd för att utarbeta och genomföra ändamålsenliga åtgärder.  

Handlingsplanen för energi till överkomligt pris (se svaret på fråga 8) kommer att stödja nya sätt att använda energi 

som bygger på energidelning och lokala energigemenskaper. Här krävs konkreta åtgärder och resultat på lokal 

nivå, och jag kommer att samarbeta med alla berörda parter för att se till att enskilda konsumenter och 

företagskunder får tillgång till innovativa energiprodukter och energitjänster.  
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För att stödja dessa insatser kommer jag, om jag godkänns, att ha ett nära samarbete med övriga 

kommissionsledamöter för att se till att den sociala klimatfonden och de sammanhållningspolitiska fonderna ger 

det ekonomiska stöd som krävs för att skydda de mest utsatta. 

Robust planering är avgörande för att främja byggandet av gröna bostäder och andra byggnader. Rent konkret 

kommer de nationella byggnadsrenoveringsplaner som planeras i det omarbetade direktivet om byggnaders 

energiprestanda att ge tydliga riktlinjer för marknadsaktörer, inbegripet byggindustrin och 

finansieringsinstitutioner. Sådana planer kan också minska risken för att olika politiska strategier som påskyndar 

respektive bromsar upp byggandet avlöser varandra, något som tyvärr har skadat byggsektorn tidigare.  

I enlighet med direktivet om byggnaders energiprestanda och energieffektivitetsdirektivet ska den prioriterade 

målgruppen för nationella ekonomiska incitament vara utsatta hushåll, inbegripet personer som påverkas av 

energifattigdom och personer som bor i subventionerade bostäder. De som påverkas av energifattigdom lever ofta 

i bostäder vars energiprestanda och nivå av isolering är bland de sämsta i EU. Renoveringen av sådana byggnader 

måste prioriteras. I fråga om bostadsrenoveringar är det viktigt att en representativ andel av renoveringsobjekten 

är hyresbostäder, detta för att minska hyresgästernas energikostnader och höja deras bostadsstandard. Jag kommer 

att ta itu med hindren för decentraliserad och lokal produktion av förnybar energi för att främja utvecklingen av 

denna sektor. Dessa överväganden kommer att vara centrala för EU-planen för bostäder till skälig kostnad.  

Slutligen kommer jag att samarbeta med många olika berörda parter för att ta itu med energifattigdom och främja 

en långsiktig utveckling av gröna, subventionerade och allmännyttiga bostäder.  

5. I din uppdragsbeskrivning instrueras du att stödja den verkställande vice ordföranden med ansvar för en ren, 

rättvis och konkurrenskraftig omställning i arbetet med att reformera reglerna för statligt stöd för att möjliggöra 

åtgärder för bostadsstöd, särskilt subventionerade bostäder. Vilka ändringar tänker du dig att göra i EU:s regler 

om statligt stöd och i definitionen av subventionerade bostäder i lagstiftningen om tjänster av allmänt ekonomiskt 

intresse för att säkerställa att bostäder undantas från marknadsreglerna och att tillräckligt många 

subventionerade bostäder tillhandahålls? Som kommissionsledamot, kommer du att sträva efter att få på plats 

uttryckliga undantag från de finanspolitiska reglerna för statliga investeringar i bostäder? 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag, i linje med min uppdragsbeskrivning, att stödja 

verkställande vice ordföranden med ansvar för ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning i arbetet med att 

lägga fram reviderade regler om statligt stöd för att underlätta åtgärder till stöd för bostäder, särskilt för 

energieffektiva subventionerade bostäder och bostäder till skälig kostnad.  

Enligt dagens regler för statligt stöd kan medlemsstaterna stödja tillgången till bostäder på olika sätt. Det är inte 

alla sådana åtgärder som räknas som statligt stöd enligt EU-lagstiftningen, till exempel åtgärder som direkt gynnar 

hushåll och EU-invånare. Andra åtgärder uppfyller kriterierna för systemet för tjänster av allmänt ekonomiskt 

intresse eller kan anses vara direkt förenliga med fördraget om Europeiska unionens funktionssätt. De nuvarande 

reglerna om tjänster av allmänt ekonomiskt intresse gör det möjligt för medlemsstaterna att subventionera boende 

för missgynnade medborgare eller socialt utsatta grupper. Dagens regler för statligt stöd gör det också möjligt för 

medlemsstaterna att stödja byggnation av energieffektiva bostäder.  

Trots det tydliga och brådskande politiska behovet av ytterligare insatser för att få fram energieffektiva och 

ekonomiskt överkomliga bostäder har kommissionen genom sina diskussioner med medlemsstaterna sett hur 

komplex översynen av reglerna för statligt stöd inom detta område är, och att analysen av hur vi på bästa sätt kan 

nå detta mål måste fördjupas. Här måste vi hitta en bra balans så att åtgärderna för att säkerställa tillräckligt stöd 

till subventionerat boende för de mest utsatta i samhället – vilket är en viktig del av det sociala kontrakt som är 

medlemsstaternas regeringars uppdrag – inte på ett otillbörligt sätt tränger ut privata investeringar och snedvrider 

konkurrensen på bostadsmarknaden.  

I samarbete med verkställande vice ordföranden med ansvar för ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning 

kommer jag att bygga vidare på tidigare insatser för att mer konkret fastställa hur reglerna för tjänster av allmänt 

ekonomiskt intresse och åtföljande vägledning skulle kunna ändras, så att vi uppmuntrar investeringar och 

säkerställer bostäder till skälig kostnad för alla. Vi kommer kontinuerligt att hålla Europaparlamentet informerat. 

Översynen av dessa regler kommer, tillsammans med ett antal övriga initiativ, att ingå i den kommande EU-planen 

för bostäder till skälig kostnad, som jag kommer att lägga fram tillsammans med berörda kommissionsledamöter. 

De gemensamma finanspolitiska reglerna har just reformerats. De nya bestämmelserna trädde i kraft den 30 april 

2024 och är väl avvägda mellan å ena sidan behovet av hållbar skuldsättning och å andra sidan behovet av 
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investeringar och reformer för att säkerställa hållbar tillväxt för alla. Genom dessa regler föreskrivs inga uttryckliga 

undantag för någon typ av utgifter, men definitionen av nettoutgiftsindikatorn utesluter ränteutgifter, utgifter för 

unionsprogram som till fullo motsvaras av inkomster från EU-medel och nationell medfinansiering av program 

som finansieras av unionen. Detta var ett medvetet val av medlagstiftarna. En nyhet i de nya bestämmelserna är 

att medlemsstaterna har möjlighet att välja en längre finanspolitisk anpassningsbana, förutsatt att detta görs med 

stöd av trovärdiga investerings- och reformåtaganden. Denna strategi skapar ett visst finanspolitiskt utrymme som 

medlemsstaterna kan använda för att främja investeringar.  

 

Frågor från utskottet för industrifrågor, forskning och energi 

6. Vilken är din vision för ditt ansvarsområde, utöver din uppdragsbeskrivning, och vad skulle du vilja att arvet 

efter dig skulle vara? Vilka lagstiftningsförslag och andra initiativ kommer du att föreslå för kommissionskollegiet 

för antagande under de kommande fem åren, i synnerhet under de första 100 dagarna? Hur kommer du att se till 

att dessa förslag, liksom genomförandet av befintlig lagstiftning, stärker den europeiska konkurrenskraften? Har 

du för avsikt att basera dessa lagstiftningsförslag på specifika konsekvensbedömningar? Hur planerar du att 

säkerställa ett effektivt genomförande av den europeiska gröna given och all energirelaterad lagstiftning? Hur 

ska du säkerställa ett effektivt genomförande av principen om energieffektivitet först, vid planeringsbeslut, 

politiska beslut och större investeringsbeslut? Vilken roll ser du att energieffektivitet har när det gäller att stärka 

EU-industrins konkurrenskraft? Vad anser du om styrningen av energiunionen? Hur ser du på teknikneutralitetens 

roll inom energisektorn? Vad anser du om kärnenergi och små modulära reaktorer? Hur planerar du att gå vidare 

med integrering av energisystemet? Hur avser du att stärka medborgarnas deltagande i ditt arbete? 

 

Energi är en grundförutsättning för hanteringen av de utmaningar som Europa står inför: säkerhet, inbegripet 

ekonomisk säkerhet, levnadsomkostnader och konkurrenskraft samt klimatförändringar, som ju särskilt i år har 

påverkat livet i hela Europa. Mitt främsta mål är att genom en robust energiunion trygga försörjningen av ren 

energi till överkomligt pris, vilket är avgörande för Europas konkurrenskraft, säkerhet och omställning från fossila 

bränslen. Samtidigt måste omställningen vara rättvis för EU:s invånare, särskilt när det gäller jobb och 

levnadsomkostnader, inbegripet överkomliga och hållbara bostäder.   

Som en del av den rena industrigiven kommer jag, om jag godkänns, att föreslå en handlingsplan för energi till 

överkomligt pris under mandatperiodens första 100 dagar (se svaret på fråga 8) med åtgärder för att sänka 

systemkostnaderna och därmed energipriserna genom investeringar, infrastruktur och samarbete. Jag kommer 

också att föreslå en färdplan för att få slut på importen av rysk energi. Under mandatperioden kommer jag att lägga 

fram ytterligare initiativ för att bidra till konkurrenskraft, säkerhet och utfasning av fossila bränslen, bland annat 

en översyn av ramen för försörjningstrygghet och en investeringsstrategi för ren energi för att främja förnybar 

energi, energieffektivitet och energiinfrastruktur. En handlingsplan för elektrifiering och en strategi för 

uppvärmning och kylning kommer också att bidra till att göra energipriserna mer överkomliga. I samarbete med 

kommissionsledamoten med ansvar för klimat, nettonollutsläpp och ren tillväxt kommer jag att lägga fram en ram 

för att minska och fasa ut subventioner för fossila bränslen.  

Jag kommer att arbeta för att EU ska bibehålla sitt globala ledarskap i energiomställningen, bygga vidare på våra 

tidigare initiativ för att öka energieffektiviteten och den förnybara energin globalt och även bidra till utformningen 

av vår globala klimat- och energivision inför COP30 i Brasilien och framöver. Dessutom hänger vår 

konkurrenskraft nära ihop med vårt öppna strategiska oberoende. Vi måste undvika att ersätta vårt beroende av 

fossila bränslen med ett beroende av importerad ren teknik och kritiska råvaror. 

Under min mandatperiod kommer jag i enlighet med riktlinjerna för bättre lagstiftning att vara uppmärksam på 

konsekvenserna av den lagstiftning som jag lägger fram för kommissionskollegiet, och utifrån välstrukturerade 

offentliga samråd och återkopplingsmekanismer beakta utmaningar och mål, avvägningar, möjliga 

handlingsalternativ och deras potentiella konsekvenser och ta vara på möjligheter till förenkling.  

Arbetet med att förstärka EU:s agenda för industri och konkurrenskraft kan bara lyckas om vi samtidigt ser till att 

genomföra den energipolitik som vi redan har enats om. 

Ett fullständigt genomförande av den nyligen antagna energilagstiftningen är en politisk prioritering, och vi måste 

uppnå målen i den europeiska gröna given och se till att EU:s invånare och samhällen kan dra nytta av fördelarna 

på det lokala planet. Jag kommer att övervaka och aktivt stödja genomförandet och efterlevnaden av ramen för 

2030, i nära samarbete med Europaparlamentet och medlemsstaterna samt med städer och regioner, för att se till 

att vi rör oss i rätt riktning för att nå våra gemensamma energi- och klimatmål för 2030 och därefter. I denna 
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satsning på genomförande kommer en uppföljning av bedömningen av de slutliga energi- och klimatplanerna att 

ingå, liksom minst två årliga dialoger om genomförande med berörda parter. 

Genomförandet är grundläggande för den europeiska konkurrenskraften. Uppnåendet av våra mål och 

genomförandet av vår lagstiftning om energieffektivitet och förnybar energi bidrar till en kostnadseffektiv 

utfasning av fossila bränslen i EU, vilket hjälper oss att minska vårt importberoende, integrera och dra full nytta 

av billigare förnybara energikällor och minska energifattigdomen. Dessutom innehåller den nyligen genomförda 

reformen av elmarknadens utformning åtgärder som kommer att öka prisstabiliteten och förutsägbarheten för 

investerare och skapa förutsättningar för att locka fram investeringar i ett mer sammanlänkat och flexibelt 

energisystem i hela Europa.  

För att energiunionen ska bli robust krävs en bättre, enklare, mer ändamålsenlig och kostnadseffektiv strategi och 

styrning. Detta är avgörande för att kollektivt uppfylla våra klimat- och energiambitioner, trygga 

energiförsörjningen och tillhandahålla energi till mer överkomligt pris till företag och konsumenter. Vi behöver 

ett partnerskap med medlemsstaterna för att förbättra planeringen, övervakningen och samordningen av politiska 

beslut och öka öppenheten och det politiska egenansvaret. De nationella energi- och klimatplanerna måste ge ökad 

rättslig säkerhet för att skapa förutsättningar för de massiva investeringar som krävs för energiomställningen. I 

detta syfte kommer jag att uppdatera och förenkla den befintliga styrningen av energiunionen, i samarbete med 

kommissionsledamoten med ansvar för klimat, nettonollutsläpp och ren tillväxt. Jag kommer också att noggrant 

utvärdera frågan och arbeta med relevanta kollegor i kommissionskollegiet, särskilt kommissionsledamoten med 

ansvar för ekonomi och produktivitet, genomförande och förenkling, för att uppnå ytterligare förenkling och på 

bästa sätt kunna utnyttja synergieffekterna med det samordningsverktyg för konkurrenskraft som tillkännagavs i 

de politiska riktlinjerna. 

Teknikneutralitet är ett centralt begrepp som ingår i medlemsstaternas fördragsenliga frihet att välja sin energimix. 

Alla förnybara och koldioxidsnåla energilösningar kommer att behövas. Enligt prognoserna kommer fossila 

bränslen att ha fasats ut från kraftsektorn senast 2040. Den största delen beräknas ersättas av förnybar energi, 

samtidigt som kärnenergin kommer att ge ett betydande bidrag. Små modulära reaktorer kan potentiellt sett 

tillhandahålla koldioxidsnål el och värme och bidra till utfasningen av fossila bränslen inte bara inom 

elproduktionen utan även i sektorer där det är svårt att minska utsläppen, såsom transporter och kemi- och 

stålindustrin. I enlighet med min uppdragsbeskrivning kommer jag att stödja och påskynda arbetet med att utveckla 

och små modulära reaktorer i EU för utbyggnad under 2030-talet, med utgångspunkt i den europeiska 

industrialliansen för små modulära reaktorer. Villkoret för all framtida användning av kärnkraft kommer även i 

fortsättningen att vara att de strängaste kärnsäkerhetsstandarderna följs och att alla typer av kärnavfall och använt 

kärnbränsle slutförvaras på ett säkert sätt.  

Enligt principen om ”energieffektivitet först” ska smartare och effektivare drift av energisystemet främjas framför 

utbyggnad. Kommissionen har redan tagit fram sektorsspecifik vägledning för tillverknings-, energi- och 

transportsektorerna samt för finanssektorn för att hjälpa beslutsfattarna att jämföra energieffektiva alternativ med 

andra alternativ. Industrin måste sänka sina energi- och produktionskostnader, vilket kan uppnås genom 

tillämpning av mer energieffektiva och tekniskt avancerade industriella processer. Förutom att sänka kostnaderna 

bidrar detta till ytterligare tillväxt, lockar nya kunder och investerare och ökar industrins konkurrenskraft. 

Elektrifiering kommer att vara ett viktigt verktyg för att ytterligare öka energieffektiviteten. 

Under de kommande fem åren kommer Europa att behöva arbeta med integrering av olika aspekter i 

energisystemet, t.ex. el- och värmeförsörjning, vätgas, flexibilitet, energieffektivitet och slutanvändarsektorer. 

Målet är att påskynda utfasningen av fossila bränslen och göra systemet effektivare och mer konkurrenskraftigt 

genom att utnyttja alla möjligheter till synergieffekter. Det övergripande målet kommer att vara att säkerställa att 

Europas omställning till nettonollutsläpp understöds av ett integrerat energisystem med inhemsk, ren el. Ytterligare 

digitalisering av energisystemet och utnyttjande av den digitala teknikens möjligheter är avgörande, och i detta 

syfte kommer jag att lägga fram en strategisk färdplan för digitalisering och AI inom energisektorn. 

Vi kan dock inte lyckas med energiomställningen om vi inte ser till att invånarna verkligen drar nytta av och deltar 

i den: ingen ska lämnas utanför. En viktig del av mitt arbete blir att stärka medborgarnas deltagande. Vi måste ta 

medborgarnas oro på allvar i fråga om höga energipriser, svårigheter att hitta jobb och ökande boende- och 

uppvärmningskostnader. Detta är centralt för att energiomställningen ska lyckas. Kommissionen kommer att lägga 

fram ett paket för alla invånares tillgång till energi för att se till att EU:s invånare, var för sig och tillsammans, ska 

kunna dra nytta av energiomställningen. 
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7. Vad är din plan för att se över ramen för försörjningstrygghet? Vilka lärdomar kan dras av kriget i Ukraina? 

Vilken strategi föreslår du för att ytterligare minska beroendet av dominerande eller otillförlitliga leverantörer 

och försörjningsvägar? Vilka initiativ tänker du dig för att skydda energiförsörjningen från fysiska hot och 

cyberhot? Vilka åtgärder kommer du att vidta för att minska beroendet av externa leverantörer, och samtidigt 

förbättra den rena energin och kritiska infrastrukturen inom EU, inbegripet en utveckling av vätgasekonomin och 

tillräcklig vätgasförsörjning? Vilken roll ser du för Europeiska vätgasbanken? Hur skulle du utforma en 

unionsstrategi för flexibilitet, inbegripet efterfrågeflexibilitet och lagring? Hur ska du ta itu med utmaningen med 

volatilitet i energiförsörjningen i samband med ökad produktion av förnybar el? Hur uppfattar du den befintliga 

rättsliga ramen för europeiska nät och vilka åtgärder skulle du föreslå för att förbättra den? Vilka konkreta 

åtgärder föreslår du för att påskynda uppgraderingen av elnäten och undanröja befintliga flaskhalsar inom och 

mellan medlemsstaterna, inbegripet på distributionsnivå, överföring till havs och mycket långväga överföring, och 

för att uppnå målet för sammanlänkningskapacitet på 15 %? Vad anser du om EU:s finansiering av 

energiinfrastrukturprojekt och deras roll i den europeiska konkurrenskraftsfonden och den kommande fleråriga 

budgetramen? Vilka åtgärder tänker du dig för handlingsplanen för elektrifiering?  

 

EU har en solid ram för försörjningstrygghet, men den måste förenklas och bli mer framåtblickande. Den bör också 

utvidgas för att hantera framväxande risker för kritisk infrastruktur, klimatförändringar, cybersäkerhet och fysiska 

hot. Översynen är ett lägligt tillfälle att uppdatera denna ram.  

Lärdomarna från Rysslands anfallskrig mot Ukraina måste stå i centrum för våra framtida åtgärder. Vi har betalat 

ett högt pris för kunskapen om farorna med att vara beroende av en otillförlitlig energileverantör som Ryssland, 

som har gått så långt som att använda energi som vapen. Vi är på väg mot ett mer elektrifierat och integrerat 

energisystem som i mindre grad än nu bygger på fossila bränslen, och vi måste förbättra hanteringen av 

sektorsövergripande risker. För att mildra störningar måste EU på en och samma gång prioritera beredskap och 

samordning, främja diversifiering av försörjningen, minska sin efterfrågan på gas och förbättra sin 

lagringskapacitet och sina gränsöverskridande sammanlänkningar. Översynen av den befintliga ramen måste 

möjliggöra en ordnad utfasning till rimlig kostnad av fossila bränslen, påskynda hållbarare alternativ som 

produceras inom unionen och utnyttja potentialen hos åtgärder på efterfrågesidan. När det gäller att skydda 

energiförsörjningen från fysiska hot och cyberhot kommer vi att ha ett nära samarbete med medlemsstaterna, 

utifrån de lärdomar som dragits av stresstesterna av infrastruktur, arbetet inom EU:s och Natos arbetsgrupp för 

resiliens och obligatoriska cybersäkerhetsregler för el.  

För att öka resiliensen i EU:s energisektor och ekonomi krävs förnybar energi och ren energi, energieffektivitet, 

diversifiering av försörjning och försörjningsvägar och en fördjupning av den inre marknaden för energi. Genom 

att påskynda omställningen till ren energi minskar vi vårt beroende av fossila bränslen. Vi kommer att behöva 

fortsätta att stärka sammanlänkningarna, där så behövs, och förbättra energilagringen. Vi kommer också att 

fortsätta att främja inhemsk produktion av biogas och biometan.  

Kommissionen har lagt fram den första mekanismen någonsin för aggregering av efterfrågan på gas, AggregateEU. 

Denna har ökat transparensen på marknaden och har skapat försörjningsalternativ för att ersätta rysk gas. Nästa 

steg blir att utöka aggregering av efterfrågan till andra produkter, som vätgas, och andra typer av råvaror, som 

kritiska råvaror. 

Vi kommer också att behöva fokusera på försörjningstryggheten inom EU:s kärnenergiindustri, där diversifiering 

är av största vikt i alla skeden av kärnbränslecykeln. Här finns ett beroende av Ryssland i fråga om tillgång till 

reservdelar och underhållstjänster samt omvandlings- och anrikningstjänster. Jag kommer att undersöka om 

färdplanen för att få slut på importen av rysk energi kan omfatta hela försörjningskedjan för kärnenergi för att 

säkerställa EU:s öppna strategiska oberoende. I detta syfte kommer kommissionens avdelningar att samarbeta med 

allmännyttiga företag och medlemsstaterna för att diversifiera försörjningen och produktanskaffningen inom den 

europeiska civila kärnkraftsindustrin.  

Förnybar och koldioxidsnål vätgas kommer att vara avgörande för utfasningen av fossila bränslen i sektorer där 

det är svårt att genomföra elektrifiering. I detta avseende kommer vi att fokusera på genomförandet av nyligen 

överenskomna åtgärder som målen för användning av förnybar vätgas inom industrin och transportsektorn. Den 

rättsliga ramen kan i kombination med ekonomiskt stöd stimulera produktion och utnyttjande av tekniken, medan 

vårt planeringsförfarande för infrastruktur kan underlätta utvecklingen av ett väl samordnat europeiskt 

vätgasnät. För att EU:s industri ska förbli konkurrenskraftig krävs både en robust vätgasproduktion i EU och 

import från internationella partner. Därför, och i enlighet med det reviderade direktivet om förnybar energi, 

kommer vi att gå vidare med åtgärder för importerad och inhemsk vätgas.  
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Europeiska vätgasbanken kommer att överbrygga klyftan mellan produktionskostnaderna för ren vätgas, vilka 

fortfarande är alltför höga, och industrins betalningsförmåga, med snabbt ökande marknadsandel för renare 

bränslen som följd. Med utgångspunkt i erfarenheterna hittills kommer jag att samarbeta med 

kommissionsledamoten med ansvar för klimat, nettonollutsläpp och ren tillväxt om framtida auktioner för att 

stödja inhemsk produktion av ren vätgas. I samarbete med medlemsstaterna kommer vi dessutom att påskynda 

utvecklingen av den internationella delen av vätgasbanken för att underlätta import och skapa ekonomiska 

möjligheter i partnerländerna.  

Dessutom kan avskiljning, användning och lagring av koldioxid spela en roll för utfasningen av fossila bränslen i 

sektorer där det är svårt att minska utsläppen. Jag kommer att samarbeta med kommissionsledamoten med ansvar 

för klimat, nettonollutsläpp och ren tillväxt för att skapa de rätta ramvillkoren för att underlätta detta, även med 

fokus på infrastruktur för koldioxid. 

Flexibla lösningar för lagring och efterfrågan är nödvändiga för att öka effektiviteten i vårt energisystem, förbättra 

integreringen av förnybara energikällor och därigenom sänka energikostnaderna. En bredare användning av sådana 

lösningar kommer att gynna både hushålls- och industrikonsumenter genom att minska prisvolatilitet och 

kostsamma inskränkningar av förnybar energi samt optimera nätinvesteringarna. Vi måste ta itu med hindren för 

en mer storskalig användning av flexibilitet för att påskynda investeringar i dessa lösningar och vägleda 

medlemsstaterna.  

Handlingsplanen för elektrifiering kan driva på elektrifieringen genom att vägleda arbetet med att undanröja hinder 

för och påskynda tillgången till el för industrier och hushåll som fortfarande använder fossila bränslen för 

uppvärmning, transport och andra ändamål.  

Som kommissionsledamot med ansvar för energi och bostäder kommer jag att ha ett starkt fokus på utbyggnad 

och uppgradering av våra nät för att säkerställa en effektiv övergång från fossila bränslen till ren energi. I samarbete 

med kommissionsledamoten med ansvar för klimat, nettonollutsläpp och ren tillväxt kommer jag att arbeta för att 

minska och fasa ut subventioner för fossila bränslen. Vi behöver ett snabbt och stabilt genomförande av de 

viktigaste gränsöverskridande infrastrukturprojekten samt EU-handlingsplanen för elnät med konkreta åtgärder 

för att påskynda uppgraderingen och utbyggnaden av elnäten, även vad gäller eldistribution. Detta är av yttersta 

vikt även för att uppnå sammanlänkningsmålet på 15 %.  

Arbetet kommer att bygga på en bedömning av den befintliga rättsliga ramen för nät för att identifiera åtgärder för 

att optimera nätplaneringen i medlemsstaterna, påskynda tillståndsgivningen, säkerställa en effektiv användning 

av befintlig infrastruktur, göra näten till smarta nät samt rationalisera och förenkla planeringsförfarandena. För att 

utbyggnaden av de nät som krävs för vår energiomställning ska bli effektiv krävs en samarbetsram, både till havs 

och på land, som bygger på ökat regionalt samarbete, en rimlig fördelning av kostnader och fördelar och innovativa 

finansieringsmodeller. Jag kommer också att samarbeta med kommissionsledamoten med ansvar för hållbara 

transporter och turism för att se till att vi anpassar vår transport- och energiinfrastruktur, vilket behövs för att 

tillgodose den framtida efterfrågeökningen på el för transporter.  

Investeringar i infrastruktur för ren energi är en nyckelprioritering för de kommande åren, vilket återspeglas i både 

Draghi- och Letta-rapporterna. För att stödja detta arbete kommer jag att föreslå en särskild investeringsstrategi 

för ren energi för Europa, som bland annat inbegriper ett initiativ för att minska riskerna och därmed frigöra privat 

kapital. Detta kommer att vara betydelsefullt för insatserna för att prioritera investeringar i ren energi, inbegripet i 

infrastruktur.  

Jag kommer också att se till att de resurser som finns tillgängliga via NextGenerationEU och den nuvarande 

budgeten används. Vi ska använda styrkan i vår budget för att mobilisera privata investeringar och minska riskerna 

för investerarna. 

 

8. Vilka är de viktigaste inslagen i handlingsplanen för överkomliga energipriser? Vilka särskilda åtgärder ska 

du vidta för att sänka energipriserna för hushåll, företag och industrier, särskilt energiintensiva industrier? Hur 

avser du att arbeta vidare med energifattigdomen? Hur planerar du att utöka användningen av energiköpsavtal 

och differenskontrakt för att säkerställa konkurrenskraftiga priser? Vilken är din ståndpunkt när det gäller de 

nuvarande elområdena på energimarknaden? Vilka är dina konkreta planer för den första EU-planen någonsin 

för bostäder till skälig kostnad och för EU-strategin för bostadsbyggande, med tanke på EU:s och 

medlemsstaternas befogenheter på detta område? Vilka anser du vara de viktigaste synergierna mellan EU-planen 

för bostäder till skälig kostnad, energieffektivitetsdirektivet och energiprestandadirektivet? Vilket utrymme ser du 
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för att öka finansieringen av energieffektivitet och renoveringar under nästa fleråriga budgetram? Hur avser du 

att arbeta mot målet att tillhandahålla uppvärmning och kylning till en skälig kostnad och utan fossila bränslen? 

Vilken roll ser du för solvärme, geotermisk värme och fjärrvärme? Hur ska du säkerställa att EU:s åtgärder tar 

itu med frågan om isolering av stora bostadsområden och landsbygdsområden? Hur ska du bidra till att 

vidareutveckla det nya europeiska Bauhaus? 

 

De försörjningschocker och pristoppar för fossila bränslen som orsakade den senaste energikrisen är en påminnelse 

om vikten av överkomliga energipriser för både företag och hushåll. Energikostnaderna hämmar EU:s 

konkurrenskraft och urholkar stödet för energiomställningen. En av huvudprioriteringarna för min mandatperiod 

är att minska hushållens och företagens energikostnader. Handlingsplanen för energi till överkomligt pris är en 

central del av den rena industriella given, vilken ska läggas fram under de första 100 dagarna av kommissionens 

mandatperiod.  

För att sänka energikostnaderna måste vi påskynda utbyggnaden av konkurrenskraftig ren el genom att undanröja 

flaskhalsar i infrastrukturen och rättsliga hinder, bland annat i fråga om tillståndsgivning för förnybara energikällor 

och nät, och arbeta för energieffektivitet i en robust energiunion. Handlingsplanen kommer att på samma gång 

stärka energitryggheten, främja investeringar och stödja industrier, inbegripet energiintensiva industrier, och 

hushåll, för att säkerställa tillgång till energi till överkomligt pris. Planen kommer också att innehålla åtgärder för 

att sänka systemkostnaderna, stärka Europas energidiplomati, främja medborgarnas deltagande och säkerställa en 

rättvis omställning för alla.  

Genomförandet av den nya reformen av den europeiska elmarknadens utformning är särskilt viktigt för att främja 

tillgången till säker och ren energi till överkomligt pris och medborgarnas deltagande i energiomställningen. För 

att påskynda arbetet med att frikoppla elräkningarna från de volatila priserna på fossila bränslen kommer vi att ha 

ett nära samarbete med medlemsstaterna för att säkerställa att deras offentliga stöd i form av differenskontrakt är 

konkurrenskraftigt och marknadsvänligt och förbättrar tillgången till energiköpsavtal, vilket är avgörande särskilt 

för energiintensiva industrier, genom garantier och standardisering.  

Tillgång till förnybar energi i kombination med förbättrad energieffektivitet i byggnader kommer också att vara 

avgörande för kampen mot energifattigdomen, som är ett stort problem, och bristen på bostäder till skälig kostnad 

(se svaret på fråga 4).  

Dessutom måste vi ta itu med de ökande systemkostnaderna (t.ex. nätavgifter, skatter och avgifter), vilka i dag 

utgör en tredjedel av konsumenternas elräkningar. Tillsammans med kommissionsledamoten med ansvar för 

klimat, nettonollutsläpp och ren tillväxt kommer jag att reflektera över hur vi kan se till att skatterna inte får en 

negativ effekt på energipriserna och EU-industrins konkurrenskraft och samtidigt främja målen för omställningen 

till ren energi. För att vi fullt ut ska kunna dra nytta av energiomställningen och minska dessa kostnader kommer 

handlingsplanen för energi till överkomligt pris att innehålla åtgärder för att mobilisera privata investeringar, 

förbättra nätplaneringen, öka digitaliseringen och optimera användningen av det befintliga nätet. Den kommer 

också att ge incitament till flexibilitet, styra investeringarna till de platser där de behövs bäst och ange hur 

styrningsramen för den inre energimarknaden ska kunna förbättras, så att den anpassas till ett verkligt integrerat 

europeiskt system i en robust energiunion.  

Vi måste påskynda projekt som låter konsumenterna ta del av fördelarna med ren energi. Vi måste arbeta för att 

påskynda tillståndsgivningen för förnybar energi, energiinfrastruktur och energilagring. Även om elsektorn förblir 

en prioritering kommer utfasningen av fossila bränslen från uppvärmning och kylning att kräva olika lösningar för 

olika behov, såsom värmepumpar, solvärme, geotermisk värme och fjärrvärme. Jag är fast besluten att påskynda 

dessa lösningar genom att arbeta tillsammans med medlemsstaterna, industrin och finansieringsinstitutionerna.  

Ordföranden har gett mig i uppdrag att utarbeta den första EU-planen för bostäder till skälig kostnad. Även om det 

fortfarande är medlemsstaterna som har det primära ansvaret för bostadspolitiken och investeringarna i bostäder 

kan EU:s rättsliga, politiska och finansiella instrument spela en strategisk roll (se även svaret på fråga 3). 

Genomförandet av det reviderade energieffektivitetsdirektivet, direktivet om byggnaders energiprestanda och 

direktivet om förnybar energi har inletts. Medlemsstaterna håller på att utarbeta värme- och kylplaner för berörda 

kommuner (med särskilda åtgärder för utsatta konsumenter) samt nationella byggnadsrenoveringsplaner, 

inbegripet nationella åtgärder för att åtgärda de värsta byggnaderna först och ge investerarna den långsiktiga 

planering de behöver. Dessa insatser måste utgöra en integrerad del av EU-planen för bostäder till skälig kostnad. 

Dessutom kommer ett påskyndat genomförande av den nya förordningen om byggprodukter att göra det möjligt 

för tillverkarna att leverera de produkter som behövs för genomförandet av direktivet om byggnaders 

energiprestanda.  
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Det är mycket viktigt att uppmuntra privata finansieringar och se till att de faktiskt ger energifattiga hushåll och 

mikroföretag tillgång till energieffektiva bostäder, affärslösningar och teknik för att sänka kostnaderna. Vi kommer 

att utvärdera finansieringen av energieffektivitet tillsammans med den europeiska koalitionen för finansiering av 

energieffektivitet och se till att investeringar i energieffektivitet blir en integrerad del av EU:s investeringsstrategi 

för ren energi.  

Byggnader är inte bara avgörande för en socialt rättvis och hållbar omställning; de utgör också en möjlighet att 

öka byggsektorns konkurrenskraft. En dynamisk och stark byggsektor är en förutsättning för tillgången till säkra 

byggnader till skälig kostnad och för en hållbar bebyggd miljö. Som en del av EU-planen för bostäder till skälig 

kostnad kommer vi att utarbeta en strategi för bostadsbyggande för att öka bostadsutbudet. Här ingår åtgärder för 

att minska byggkostnaderna, öka byggsektorns produktivitet, öka användningen av innovativa lösningar, såsom 

serierenoveringar till stöd för uppstartsföretag och sociala innovationer, och förbättra industrins miljöprestanda. 

Till stöd för kommissionsledamoten med ansvar för miljö, vattenresiliens och en konkurrenskraftig cirkulär 

ekonomi ämnar jag skapa synergieffekter mellan EU:s behov av hållbara bostäder till skälig kostnad och det nya 

europeiska Bauhaus, vars tre grundläggande värden vi ska främja: hållbarhet, inkludering och estetik. 

 

 

Fråga från utskottet för ekonomi och valutafrågor 

9. Hur tänker du dig en översyn av reglerna för statligt stöd, tillsammans med den verkställande vice ordföranden 

för en ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning, för att möjliggöra åtgärder för bostadsstöd för 

subventionerade bostäder? Skulle du överväga att inrätta en undantagen kategori som skulle inbegripa bostäder 

till skälig kostnad för hushåll med medelhöga hyror som en tjänst av allmänt ekonomiskt intresse, och på vilka 

villkor? 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag, i linje med min uppdragsbeskrivning, att stödja 

verkställande vice ordföranden med ansvar för ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning i arbetet med att 

lägga fram reviderade regler om statligt stöd för att säkerställa åtgärder till stöd för bostäder, särskilt för 

energieffektiva och subventionerade bostäder till skälig kostnad. Översynen av dessa regler är en del av en bredare 

uppsättning initiativ som kommer att ingå i den kommande EU-planen för bostäder till skälig kostnad. I samband 

med detta kommer vi att göra en noggrann avvägning för att se till att eventuella undantag från reglerna om statligt 

stöd för bostäder till skälig kostnad inte tränger ut privata investeringar eller snedvrider konkurrensen på 

bostadsmarknaden på ett otillbörligt sätt. (Se även svaret på fråga 5 ovan). 

 

Fråga från utskottet för miljö, folkhälsa och livsmedelssäkerhet 

10. Vilken vision har du för en energiunion utan fossila bränslen? Hur planerar du att stärka synergierna mellan 

energisäkerhet och målen för utsläppsminskningar och få dem att stämma överens? Hur ska du påskynda 

utbyggnaden av förnybar energi för att uppnå EU:s mål för förnybar energi 2030, inbegripet genom det 

fullständiga genomförandet av REPowerEU och genom att ta itu med förseningarna i tillståndsgivningen i detta 

avseende? Vilken roll tänker du att förnybar energi ska ha i handlingsplanen för överkomliga energipriser? Hur 

ska du, i samband med den rättvisa omställningen, förenkla genomförandet av den nuvarande EU-lagstiftningen 

på byggnadsområdet för att minska den administrativa bördan för både företag och konsumenter, och hur kan 

särskilt hushåll med låga inkomster få stöd till renovering av sina hus och till utfasning av fossila bränslen, bland 

annat via den sociala klimatfonden? 

En robust energiunion bör möjliggöra försörjning av ren energi till överkomligt pris för europeiska hushåll och 

företag, förbättra energitryggheten och säkerställa att omställningen till klimatneutralitet senast 2050 blir rättvis 

och att alla aktörer är med på tåget. En snabbare utbyggnad av förnybara energikällor som integreras i 

energisystemet bidrar till energitryggheten och är avgörande för vi ska kunna uppnå våra klimatmål till en rimlig 

kostnad genom att den gör våra ekonomier mindre beroende av import och låter oss dra full nytta av billigare 

förnybar energi. 

Elektrifiering, utifrån ett energisystem som senast 2040 är baserat på förnybara energikällor och koldioxidsnåla 

lösningar och där fossila bränslen helt har fasats ut, kommer att vara den främsta drivkraften för 

energiomställningen. Vi kommer att fokusera på att genomföra och verkställa regelverket för 2030. Det kommer 

att vara en solid grund för regelverket för 2040, och de lärdomar som det ger oss kommer att vägleda framtida 

beslut. Jag kommer att arbeta tillsammans med verkställande vice ordföranden med ansvar för ren, rättvis och 

konkurrenskraftig omställning i denna process.  
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Vi måste på ett bättre sätt utnyttja all billig ren energi i systemet, särskilt förnybar energi, och förbättra 

energisystemets övergripande effektivitet. Vårt arbete kommer att syfta till att säkerställa att vår ambition uppnås 

på det lokala planet och att vi minst uppnår målet om 42,5 % förnybar energi, och strävar efter att nå 45 %. För att 

konsumenterna – både industrin och hushållen – ska få del av fördelarna med denna ytterligare kapacitet för 

förnybar energi kommer vi att behöva ge incitament till fler energiköpsavtal, effektivisera användningen och 

påskynda utbyggnaden av en moderniserad nätinfrastruktur, påskynda tillståndsgivningen och öka tillgången till 

flexibilitetslösningar, såsom batterier och efterfrågeflexibilitet för att minska de totala systemkostnaderna.  

Om vi påskyndar tillståndsförfarandena kommer projekt för förnybar energi att kunna slutföras på kortare tid, 

vilket kommer att vara en förutsättning för att uppnå målen för förnybar energi och utfasningen av fossila bränslen. 

Genom strategisk planering av utbyggnaden av förnybar energi, även i de accelerationsområden för förnybar energi 

som fastställs i det reviderade direktivet om förnybar energi, säkerställer vi att den faktiska utbyggnaden går hand 

i hand med miljöskydd. De lösningar som alla vinner på kommer att baseras på mångsidig användning av områden, 

där miljöskydd kombineras med utbyggnad av förnybara energikällor. Jag kommer att ha ett nära samarbete med 

medlemsstaterna för att se till att de nya reglerna för bättre planering och snabbare tillståndsgivning för förnybar 

energi snabbt genomförs. Vi börjar se en positiv utveckling på det lokala planet, särskilt i de medlemsstater som 

utnyttjar de nya tillståndsreglerna, men jag kommer också att titta närmare på ytterligare idéer för att påskynda 

tillståndsgivningen, särskilt för den infrastruktur som behövs för kostnadseffektiv integrering av förnybar energi i 

energisystemet. 

I samband med den rättvisa omställningen är renovering av byggnader en viktig möjlighet att sänka 

energikostnaden. Medlemsstaterna kommer till exempel att behöva rationalisera ansöknings- och 

tilldelningsförfarandet för offentlig finansiering. Framöver kommer dialogen med nationella myndigheter att 

stödjas av vägledning om genomförandet av det omarbetade direktivet om byggnaders energiprestanda. 

Från och med 2026 kommer medel till investeringar i energieffektiva bostäder, bland annat genom renovering och 

ändrad användning av andra typer av byggnader, samt till subventionerade bostäder till skälig kostnad, att bli 

tillgängliga från den sociala klimatfonden. Denna fond kommer att vara mycket relevant för utsatta hushåll, 

transportanvändare och mikroföretag. Genom sina sociala klimatplaner kommer medlemsstaterna därför att införa 

strukturella åtgärder och investeringar till förmån för utsatta hushåll, och möjligen även tillfälligt direkt 

inkomststöd, och bidra till energieffektivitetsrenoveringar och utfasning av fossila bränslen i deras bostäder. En 

förbättrad kartläggning av utmaningarna, ytterligare åtgärder för att undanröja hindren för renovering och 

byggande och förenklingsåtgärder inom ramen för EU-planen för bostäder till skälig kostnad kommer att bidra till 

dessa underlag och åtgärder.  

Fråga från utskottet för den inre marknaden och konsumentskydd 

11. Som understryks i din uppdragsbeskrivning är bostädernas kvalitet och skäliga kostnad en nyckelfråga för 

miljontals människor i Europa. Hur planerar du att utveckla strategin för bostadsbyggande, särskilt när det gäller 

genomförandet av den inre marknaden för byggprodukter och bättre digitalisering inom byggsektorn för att stödja 

bostäder och förbättra kvaliteten och hållbarheten i bostadsutbudet? Hur skulle du, förutom att förbättra 

bostadsutbudet, ta itu med de systemrelaterade problemen med korttidsuthyrning, samtidigt som hänsyn ska tas 

till den nyligen överenskomna förordningen om korttidsuthyrning, till tjänstedirektivet och till medlemsstaternas 

subsidiaritet, och säkerställa ett effektivt och tillgängligt nyttjande av det nuvarande bostadsbeståndet? 

Strategin för bostadsbyggande kommer att vara en hörnsten i EU-planen för bostäder till skälig kostnad. Alla 

åtgärder för att förbättra tillgången till hållbara bostäder till skälig kostnad kräver förstås ett ökat utbud av bostäder. 

Utan en övergripande strategi finns risken att bostadskostnaderna höjs ytterligare och att vi inte tar itu med det 

akuta produktivitets- och konkurrenskraftsunderskottet inom byggsektorn. 

Utbudet av bostäder är otillräckligt för att tillgodose efterfrågan, vilket leder till höga och ständigt ökande 

kostnader som invånarna inte har råd med. Nybyggnationen och renoveringen av bostäder minskade med 3 % 

under 2023 och förväntas minska med ytterligare 6 % under 2024. Byggnadskostnaderna för nya bostadshus ökade 

med 34 % mellan 2018 och 2023, eftersom högre material- och arbetskraftskostnader inte uppvägs av 

effektivitetsvinster och byggindustrins verksamhet i allmänhet är arbetsintensiv. Till följd av detta kännetecknas 

byggnadsindustrin av låg, till och med krympande, produktivitet (som är 30 % lägre än i tillverkningssektorn), lågt 

utnyttjande av innovation och stor miljöpåverkan. Innovation, digitalisering och automatisering skulle kunna leda 

till betydande effektivitetsvinster och öka produktiviteten, bidra till att minska byggnadskostnaderna och förbättra 

byggsektorns miljöprestanda.  
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Mot denna bakgrund bör man undersöka ett antal faktorer i arbetet med den nya strategin för bostadsbyggande, 

bland annat följande: 1) Utveckling av nya standarder för byggprodukter för att stödja innovation, industriteknik 

och andra metoder för att tillverkarna ska kunna dra full nytta av den inre marknaden. 2) Digitalisering av alla 

stadier av planering, utformning, tillståndsgivning och byggande för att förbättra och påskynda nybyggnation och 

renovering av bostäder. 3) Spridning av bästa praxis avseende lagstiftning och branschkunskap för att stödja 

medlemsstaterna, nationella myndigheter och andra aktörer i byggnadsekosystemet. 4) Förbättring av tillgången 

till byggtjänster i hela EU, så att byggnadsekosystemet kan förverkliga sin betydande potential för ekonomisk 

integration på den inre marknaden. 5) Kompetenshöjning och omskolning av arbetskraften, bland annat för att 

stärka dess digitala och gröna kompetens, för att öka produktiviteten och tillgodose den höga efterfrågan på nya 

bostäder och renoveringar.  

När det gäller korttidsuthyrning av boende är jag medveten om de konsekvenser som den senaste tidens 

marknadstrender kan få för lokalbefolkningen och tillgången till bostäder till skälig kostnad, både i fråga om 

obalanser och möjligheter. Det är uppenbart att lokalbefolkningens och turistbranschens efterfrågan skapar olika 

typer av påfrestningar och behov i olika regioner och bostadsområden. Vi kommer att samarbeta med 

medlemsstaterna och plattformarna för att säkerställa ett snabbt och effektivt genomförande av förordningen, så 

att myndigheter i EU kan få tillgång till korrekta och aktuella uppgifter om korttidsuthyrning. Detta bör göra det 

möjligt för myndigheterna att förvalta marknaderna för korttidsuthyrning på ett målinriktat, evidensbaserat och 

proportionerligt sätt mot bakgrund av lokala förhållanden. I linje med min uppdragsbeskrivning och tillsammans 

med andra relevanta kommissionsledamöter kommer jag dessutom att fortsätta att undersöka olika alternativ för 

att ta itu med systemrelaterade problem med korttidsuthyrning av boende. Jag kommer att fortsätta att samarbeta 

med myndigheter och berörda parter för att finna den bästa vägen framåt i denna viktiga fråga. 

Fråga från utskottet för regional utveckling 

12. Ett av dina ansvarsområden kommer att vara att utveckla en ”europeisk strategi för bostadsbyggande”. Hur 

avser du att balansera minskade byggkostnader med förbättring av byggnaders miljöprestanda? Vilken typ av 

initiativ skulle du föreslå för att öka produktiviteten inom byggsektorn? Sammanhållningspolitikens finansiering 

är starkt begränsad till förbättring av bostäders energieffektivitet, främjande av inkludering av marginaliserade 

befolkningsgrupper och bostadsinfrastruktur för personer som omfattas av eller ansöker om ”internationellt 

skydd”. Inom ramen för den nya ”EU-planen för bostäder till skälig kostnad” och förutom att fördubbla 

finansieringen från sammanhållningspolitiken, vilka ytterligare åtgärder skulle du föreslå för att främja byggandet 

av ”bostäder till skälig kostnad för alla”? Vad anser du om översynen av EU:s regler om statligt stöd för tjänster 

av allmänt ekonomiskt intresse som är tillämpliga på subventionerade bostäder? Slutligen, vilka synergier 

planerar du att utveckla mellan de sammanhållningspolitiska fonderna, EIB-stödet och andra EU-program, såsom 

InvestEU eller den sociala klimatfonden, för att säkerställa långsiktiga bostadslösningar som inte bara är till en 

skälig kostnad utan även miljömässigt och energimässigt hållbara? 

Byggnader står för 40 % av Europas energiförbrukning och genererar växthusgaser, inte bara under sin livstid utan 

även under byggnation och rivning. De energistandarder för nya byggnader som infördes på 1980-talet hade en 

imponerande effekt. Tack vare dessa krav på energiprestanda har energiförbrukningen i nya byggnader i dag 

halverats. Men de måste förbättras ytterligare om vi senast 2050 vill uppnå nettonollutsläpp på unionsnivå, vilket 

jag är fast besluten att medverka till. Förutom nya byggnader med hög prestanda kommer en ökad renoveringstakt 

– som i dagsläget fortfarande ligger långt från det mål på 3 % per år som krävs för att uppfylla Europas klimat- 

och energimål – att inte bara minska energiförbrukningen utan också förbättra levnadsvillkoren för många européer 

och minska energikostnaderna och EU:s energiberoende. Dessutom är byggnationer tillsammans med rivningar 

den största källan till avfall i Europa och står för 37 % av det totala avfallet.  

Vi måste därför påskynda kostnadseffektiva renoveringar med låg miljöpåverkan. Jag kommer att främja 

medlemsstaternas investeringar i energirenovering av byggnader, där de byggnader som har sämst prestanda bör 

prioriteras. En bärande princip i direktivet om byggnaders energiprestanda är att det är de byggnader som presterar 

sämst som ska åtgärdas först, och på det sättet kan vi maximera fördelarna med och effekterna av renoveringar; 

detta är också det effektivaste sättet att använda offentliga medel. I den nya strategin för bostadsbyggande skulle 

vi till exempel kunna sträva efter att stödja digitalisering och innovation inom byggsektorn, inbegripet innovativa 

industrimetoder som att utföra byggandet på annan plats än på tomten, vilket kommer att göra sektorn mer 

produktiv och sänka byggnadskostnaderna (se även svaret på fråga 11). Tillsammans med relevanta 

kommissionsledamöter och medlemsstaterna kommer jag också att undersöka hur man kan förbättra utformningen 

och digitalisera genomförandet av avfallsrevisioner före renoverings- och rivningsarbeten, för att identifiera dels 

material som kan återanvändas och återvinnas, dels farliga ämnen som måste hanteras. 
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Dessutom kan man minska materialbristen genom att förbättra den cirkulära återanvändningen och återvinningen, 

diversifiera försörjningen och använda de mest avancerade materialen, vilket minskar vårt beroende av råvaror 

och främjar innovation. Den nya förordningen om byggprodukter kommer att underlätta detta genom att uppdatera 

över 400 EU-standarder för byggprodukter. Produkter som släpps ut på marknaden med de uppdaterade 

harmoniserade EU-standarderna kommer att förses med tillförlitlig och digital information. Detta inbegriper 

miljödata såsom koldioxidavtrycket samt information om återvunnet innehåll, återtillverkning och reparation. 

Särskilda standarder kommer att utarbetas för begagnade produkter i syfte att skapa en inre marknad för 

återanvändning av byggprodukter.  

Sammanhållningspolitiken bidrar redan i hög grad till att förbättra EU:s bostadssektor, bland annat genom att göra 

kostnaderna mer skäliga och bostäderna mer energieffektiva. Europeiska regionala utvecklingsfonden och 

Sammanhållningsfonden finansierar redan nybyggnation och renovering av bostäder till skälig kostnad, förbättrar 

energieffektiviteten och stöder stadsutveckling. Fonden för en rättvis omställning hjälper dessutom regionerna att 

ställa om till en grön ekonomi genom att bland annat tillhandahålla bostäder för uppsagda arbetstagare. Vi 

påskyndar dessa investeringar med innovativa finansieringsinstrument, inbegripet lån och bidrag från Europeiska 

investeringsbanken, som stöds av initiativ som det nya europeiska Bauhaus. Jag kommer också att hjälpa 

verkställande vice ordföranden med ansvar för ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning i uppdraget att se 

över reglerna för statligt stöd för att möjliggöra stödåtgärder för bostäder, särskilt för energieffektivitet och 

subventionerade bostäder till skälig kostnad (se även svaret på fråga 9). Såsom föreslås i uppdragsbeskrivningen 

kommer jag att stödja verkställande vice ordföranden med ansvar för sammanhållning och reformer i arbetet med 

att utarbeta ett förslag som kommer att göra det möjligt för medlemsstaterna att fördubbla sina investeringar i 

bostäder till skälig kostnad inom ramen för sammanhållningspolitiken.  

För att främja ”bostäder till skälig kostnad för alla” kommer jag dessutom att ha ett nära samarbete med 

verkställande vice ordföranden med ansvar för sammanhållning och reformer, verkställande vice ordföranden med 

ansvar för ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning och kommissionsledamoten med ansvar för ekonomi och 

produktivitet för att se till att vi tillhandahåller långsiktiga och hållbara bostadslösningar till skälig kostnad. Våra 

gemensamma insatser kommer att omfatta samarbete med Europeiska investeringsbanken för att utveckla en 

europeisk plattform för investeringar för att frigöra privata och offentliga investeringar i hållbara bostäder till 

skälig kostnad (se även svaret på fråga 3). 

Vi kommer också att samarbeta med banker och finansiella investerare inom den europeiska koalitionen för 

finansiering av energieffektivitet för att identifiera åtgärder som kan göra våra investeringar mer ändamålsenliga 

och öka de privata investeringarna. För mer information om min ståndpunkt om ändringar av reglerna för tjänster 

av allmänt ekonomiskt intresse, se svaret på fråga 5.  

Under ledning av verkställande vice ordföranden med ansvar för ren, rättvis och konkurrenskraftig omställning 

kommer mina kollegor i kommissionskollegiet – särskilt den verkställande vice ordföranden med ansvar för 

människor, kompetens och beredskap tillsammans med kommissionsledamoten med ansvar för klimat, 

nettonollutsläpp och ren tillväxt – att tillhandahålla investeringar och finansiering genom den sociala klimatfonden. 

Den kommer att vara inriktad på problem som utsatta hushåll som påverkas av energi- och transportfattigdom står 

inför.  

Genom denna strategi kommer vi att se till att vår bostadspolitik uppfyller målen på EU-nivå och får konkreta och 

positiva effekter på lokalnivå. 

 

 


